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I medfør af § 36, stk. 1, i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 
til Landsstyret om Boligklagenævnet:  

En gennemgang af de nævnte referencer i grundelsen har affødt følgende spørgsmål.  

1) Har  Landsstyret  ambitioner  om  igen  at  synliggøre  arbejdet  og  afgørelserne  i 
Boligklagenævnet?

2) Hvad er baggrunden for, at der i relation til aktivitetstallene for Boligklagenævnet under 
hovedkonto 62.30.04 ikke for 2008 og tidligere gives oplysninger om det faktiske antal 
behandlede sager?

 
3) Kan  det  bekræftes,  at  Landsstyret  har  aktiveret  tekstanmærkningen  til  hovedkonto 

62.30.04, således at der opkræves der et gebyr på kr. 100 pr. lejemål hos udlejerne til 
dækning af Boligklagenævnets udgifter?

4) Har udlejerne i givet fald sendt denne offentlige gebyropkrævning videre til lejerne? 

5) Dækker gebyret de faktiske udgifter i Boligklagenævnet? 

6) Kan Landsstyret  oplyse  andet  af  betydning  i  sammenhæng med tekstanmærkningen 
omkring gebyret?

7) Anses  det  som  uproblematisk  at  uforbrugte  gebyrer  tilfalder  Landskassen  og  ikke 
lejerne?

8) Er  det  i  Landsstyrets  optik  at  anse  som  brugerbetaling,  når  lejere  betaler  for  at 
opretholde Boligklagenævnet?

9) Har  principielle  afgørelser  eller  afgørelser  i  øvrigt  i  Boligklagenævnet  i  2008  givet 
anledning til overvejelser hos Landsstyret?

10)Boligklagenævnets  medlemmer  anses  at  have  særlige  boligfaglige  kvalifikationer  og 
indsigt,  hvorefter  de  aflønnes  efter  reglerne  i  Landstingslov  om  vederlag  m.  v  til 
medlemmer  af  Landstinget,  Landsstyret,  m.v.  Kan  Landsstyret  oplyse  hvilke 
medlemmer,  der  er  udpeget  til  at  sidde  i  Boligklagenævnet  og  hvilke  konkrete  og 
relevante kompetencer de besidder?

11)Det er lovpligtigt,  at Boligklagenævnet årligt skal  udgive en årsberetning. Kan jeg få 
tilsendt årsberetningerne for 2005-2008?

12)Hvorledes formidler Landsstyret Boligklagenævnets afgørelser til alle offentlige udlejere, 
således at disse følger op på og efterlever nævnets afgørelser?

13)Kunne Landsstyret se perspektiver i at Boligklagenævnets kompetence udvides til også 
at omfatte private lejemål? 

(Landstingsmedlem Olga P. Berthelsen, Inuit Ataqatigiit)



Begrundelse
Jeg  har  en  boligpolitisk  interesse  i  at  have  kendskab  til  de  klager,  der  behandles  i 
Boligklagenævnet.  Boligpolitisk er det interessant at have kendskab til  omfanget af klager i 
Boligklagenævnet, ligesom det er yderst relevant at have kendskab til om vores lovgivning på 
området er klar og tydelig for brugerne af lejelovgivningen. Dernæst er det yderst relevant at få 
kendskab til  principielle  afgørelser,  således at man politisk kan vurdere, hvorvidt der måtte 
være behov for nye tiltag i relation til de gældende regler. Jeg har fundet Boligklagenævnets 
hjemmeside under  www.maalaarut.gl Det forekommer imidlertid, at denne ikke er opdateret 
siden 2007. Jeg har endvidere set nærmere på budgetbidraget  under hovedkonto 62.30.04 
Boligklagenævnet på Finansloven.  
 
Svarene på mine spørgsmål bedes være mig i hænde senest 14 arbejdsdage fra modtagelsen.

http://www.maalaarut.gl/

